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ZÁPISNICA 

z 2. zasadnutia  
KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE CIEĽ 4 POLITIKY SÚDRŽNOSTI 

Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv 

 

Dátum a čas konania 27. jún 2023/ 13:00 h 

Miesto konania Hotel Crowne Plaza, Hodžovo námestie 2, Bratislava 

Predsedajúci Viliam Michalovič 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Uznesenie č. 4 a 5/2023 

 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 
zasadnutia a voľba overovateľa. 

 
Viliam Michalovič (MPSVR SR) otvoril 2. zasadnutie Komisie pri MV pre Cieľ 4 politiky súdržnosti (ďalej 

len „komisia pre cieľ 4“ alebo „komisia“) a privítal všetkých hostí. Informoval o zmene na pozícii 

predsedu komisie z dôvodu personálnych zmien na poste generálneho riaditeľa sekcie fondov EÚ na 

Ministerstve práce, sociálnych vecí a rodiny SR. Poďakoval za pripomienkovanie predložených zámerov 

NP a predstavil program zasadnutia. Povedal, že na základe podnetov od členov a pozorovateľov 

komisie, SO dospel k záveru, že je potrebné vytvoriť časový priestor na diskusiu k ďalšiemu fungovaniu 

komisie pre cieľ 4. Okrem procesu schvaľovania zámerov NP, zdôraznil, že predkladané projekty majú 

svoje opodstatnenie a nadväzujú na operácie, ktoré boli podporené zo zdrojov ESF. 

Václav ŠTĚRBA (EK) uvítal zorganizovanie zasadnutia a priestor pre diskusiu k NP. Z hľadiska synergií 

ocenil, že predkladané zámery NP sú tematicky previazané a navzájom sa dopĺňajú. Skonštatoval, že 

pokiaľ budú predkladané zámery NP schválené, bude rozhodnuté o približne 45% alokácie ESF+. Vníma 

to ako výzvu pre EK, monitorovací výbor a jednotlivé komisie pri MV, aby sledovali RO a SO, či sa držia 

v rámci Programu Slovenska, pretože je potrebné si uvedomiť, že na niektoré opatrenia nezostane 

alokácia. V rámci cieľa politiky 4 sú tu ešte investície z EFRR, ku ktorým ešte nebol predložený žiaden 

návrh. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) k operáciám podporovaným z EFRR doplnil, že prebiehajú interné 

rokovania s RO, a doplnil, že pri niektorých investíciách bude výzvy vyhlasovať priamo RO 

a v niektorých investíciách bude vyhlasovať výzvy SO. Návrh bude členom komisie predložený až na 

jeseň. 
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Informácia o uznášaniaschopnosti výboru: 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) overil uznášaniaschopnosť, skonštatoval že z 38 členov je prítomných 

35 členov s hlasovacím právom, čím bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti1. Zoznam 

účastníkov zasadnutia tvorí Prílohu č. 2 k zápisnici.  

 
Schválenie programu zasadnutia: 

Návrh programu zasadnutia komisie bol členom zaslaný elektronicky 13.júna 2023 spolu s pozvánkou 

a dokumentmi, ktoré sú predmetom diskusie a schvaľovania na 2. zasadnutí komisie pre cieľ 4. 

Predsedajúci navrhol do programu doplniť bod: Informácia o príprave budúcich výziev v rámci cieľa 

politiky 4; a zmeniť poradie schvaľovaných zámerov NP.  Ďalej p. Gabura navrhol do bodu Rôzne doplniť 

Informáciu o rozšírení pre služby krízovej intervencie do NP Terénna sociálna práca a komunitné centrá, 

ktorý bol schválený komisiou pre cieľ 4 dňa 10.5.2023. 

Priebeh hlasovania: Za program zasadnutia s navrhnutými zmenami hlasovalo 35 prítomných členov. 

ZA: 35 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Komisia pre cieľ 4 schválila Program zasadnutia s navrhovanými zmenami. 

Schválený program zasadnutia tvorí Prílohu č. 1 k zápisnici. 

 

Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predsedajúci za overovateľa zápisnice navrhol pána Mareka Chomaniča (ÚSV pre RK)  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 35 prítomných členov: ZA: 34 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Za overovateľa zápisnice bol schválený p. Marek Chomanič.  

 

2. Informácia o príprave budúcich výziev v rámci cieľa politiky 4 a diskusia o spôsobe práce komisie 

 

Dagmar AUGUSTINSKÁ (MŠVVŠ SR) v zmysle harmonogramu výziev odprezentovala pripravované 

zámery NP: Desegregácia a inkluzívne triedy, Národné centrum pre digitálnu transformáciu 

vzdelávania a Zavedenie manažérstva kvality v OVP a vzdelávaní dospelých. Skonštatovala, že ku 

všetkým trom zámerom NP prebiehali okrúhle stoly za účasti partnerov s cieľom zachytiť aktivity, ktoré 

je potrebné podporiť a reflektovať na skúsenosti z praxe. Ďalej hovorila o prebiehajúcich diskusiách 

s regiónmi pri príprave zámerov NP pre Banskobystrický samosprávny kraj, Prešovský samosprávny 

kraj a Košický samosprávny kraj v oblasti odborného vzdelávania v rámci iniciatívy Catching-up 

(Dobiehajúce regióny). 

Jarmila MICHALE (MZ SR) informovala, že MZ SR plánuje predložiť dva zámery NP, ktoré vychádzajú 

z Národnej stratégie rozvoja a koordinovaných služieb včasnej intervencie a rannej starostlivosti, 

ktorého gestorom je MPSVR. V máji bol schválený akčný plán vykonania tejto stratégie, MZ SR si 

zakomponovalo implementáciu opatrení, ktoré sa nachádzajú aj v Programe Slovensko v rámci 

intervencie podpora ďalšieho vzdelávania zdravotníckych zamestnancov. Dodala, že zámery na seba 

nadväzujú, jeden zámer NP bude orientovaný na  podporu pediatrov v rámci tzv. iniciatívy „baby 

friendly hospital“ a zabezpečenie vykonávania klinických auditov. Druhý zámer je orientovaný na 

podporu zdravého životného štýlu a zlepšenie prevencie ochorení. V rámci zdrojov EFRR, MZ SR 

plánuje vyhlasovať výzvu zameranú na budovanie centier integrovanej zdravotnej starostlivosti, 

a výzvu na centrá integrovanej starostlivosti. Doplnila, že návrh hodnotiacich kritérií na výber centier 

                                                           
1 Počet členov s hlasovacím právom sa počas zasadnutia menil.  
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integrovanej starostlivosti bude predložený komisii po ukončení pripomienkového konania 

k dokumentu, ktorý stanovuje celú metodiku. 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) v zmysle harmonogramu výziev uviedol, že v gescii MPSVR budú 

predkladané zámery v oblasti zamestnanosti a sociálnych služieb, ktoré sú vo vysokom štádiu 

pripravenosti a boli komunikované v rámci participatívnej prípravy. V priorite Adaptabilita a prístupný 

trh práce budú zámery cielené na zamestnávateľov, zamestnancov, SZČO, sociálnu ekonomiku a  na 

znevýhodnené a zraniteľné osoby. V priorite Aktívne začlenenie a dostupné služby, bude podpora 

zameraná na témy ako terénna opatrovateľská služba pre osoby odkázané na pomoc inej osoby, 

podpora fyzických osôb v nepriaznivej sociálnej  situácii, ako aj detí v núdzi, alebo osôb so ZP v rámci 

dlhových a rodinných poradní. Téma detí v núdzi bude predmetom zámeru Koordinátori ochrany detí 

pred násilím. Reflektovať sa bude aj na problematiku deinštitucionalizácie v oblasti inštitucionálnej 

a komunitnej starostlivosti. Podpora zamestnancov v oblasti sociálneho začlenenia bude reflektovaná 

v zámere NP Zaistenie odborných kapacít pre subjekty v oblasti sociálneho začlenenia. V rámci 

sociálnych služieb bude podpora cielená na osoby ohrozené chudobou a sociálnym vylúčením 

v spolupráci s regionálnymi ÚP. Veľkým blokom opatrení bude sociálnoprávna ochrana detí a sociálna 

kuratela. V minulosti implementovaný OP FEAD bude pokračovať prostredníctvom zámeru NP 

Potravinová a materiálna pomoc. Ďalej sú plánované dopytovo orientované projekty zamerané na 

osoby ohrozené chudobou a sociálnym vylúčením  a na záruku pre mladých, ktorý bude cielený na 

skupinu NEET. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že formát komisie pre cieľ 4 je v porovnaní s obdobím  

2014-2020 iný a tlak na zainteresovanie sa do programu komisie je veľký vzhľadom k tomu, že 

zastrešuje viacero rezortov. SO sa snaží komunikovať v najväčšej možnej miere, avšak je limitovaný 

časom a tlakom, aby všetky opatrenia boli implementované čo najskôr. Po schvaľovacích procesoch 

zámerov NP sa bude komisia zaoberať skúmaním veľkých NP, ich pokrokom v implementácii 

a vyjadrovať sa k prípadným navrhovaným zmenám. Sledovanie pokroku v implementácii je uvedené 

aj v zápisnici a uznesení z I. zasadnutia komisie zo dňa 10.5.2023. SO dostal zároveň úlohu vytvoriť 

pracovnú platformu, ktorá sa má systematicky venovať projektom poskytujúcim asistenčné služby 

krížom cez rezorty. Doplnil, že súčasťou programu komisie, ktorá je plánovaná 09/2023 bude 

predložený návrh na fungovanie nadrezortnej pracovnej skupiny, o jej činnosti by boli členovia komisie 

informovaný pravidelne. Vzhľadom na počet zámerov NP, ktoré je potrebné schváliť, informoval členov 

o termínoch plánovaných zasadnutí komisie, konkrétne 7.9.2023 a 26.9.2023. 

Diskusia 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) ocenil zaradenie bodu o fungovaní komisie do programu zasadnutia. 

Vyjadril sa k procesuálnym náležitostiam a zhodnotil, že úlohou komisie nemá byť iba schvaľovanie 

zámerov. Navrhol, aby do programu zasadnutia bol pravidelne zaradený bod v rámci ktorého by sa 

riešili procesuálne náležitosti, organizovanie a participácia pri tvorbe zámerov NP. Zhodnotil, že chýba 

„road map“, viaceré projekty sa prelínali, výsledky sú nejasné, navrhol hľadať spôsob na monitorovanie 

projektov. Na základe skúseností z praxe hovoril o projektoch MŠVVŠ SR, v ktorých chýba 

autoevaluácia a kontrola kvality vzdelávania. Spoluprácu s vecnými sekciami na jednotlivých rezortoch 

považuje za nedostatočnú. Zaujímal sa o projekt MV SR, ktorý nebol v harmonograme výziev 

spomenutý, a skonštatoval, že bez zapojenia MNO nebude sociálny dialóg fungovať. Ďalej sa vyjadril k 

predloženým zámerom NP, v ktorých sa objavuje vzdelávanie dospelých, skonštatoval, že na SR je 

veľmi nízka kvalita vzdelávania dospelých, upozornil, že MŠVVŠ SR nemá žiadne štandardy kvality 
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vzdelávania ani poskytovateľov, nie je zabezpečený systém vzdelávania učiteľov a odborných 

zamestnancov, je netransparentný a nefunkčný. Vzdelávanie je veľkou témou, ktorá sa objavuje aj 

v rámci Plánu obnovy a odolnosti a preto, je dôležité, aby v tejto téme bolo jasné, čo je kvalita 

vzdelávania a poskytovatelia na SR. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že prvotný rámec je zadefinovaný v Programe Slovensko, 

v časti cieľa politiky 4 je dosť konkrétny v tom, čo sa očakáva a každý typ aktivity v programe sa snaží 

pomenovať, čo bude predmetom podpory budúceho zámeru NP. Doplnil, že zámer NP, ktorý rieši 

partnerstvo štátu s platformami občianskej spoločnosti je pripravený a na najbližšom zasadnutí 

komisie bude predložený na schválenie. 

Dagmar AUGUSTINSKÁ (MŠVVŠ SR) odpovedala, že autoevaluácii škôl a vzdelávaniu dospelých sa 

ministerstvo aktívne venuje, témy sú rozpracované na internej rezortnej úrovni a následne sa budú 

realizovať okrúhle stoly ku každej téme. Plán obnovy a odolnosti SR a Program Slovensko sa čiastočne 

dopĺňajú, môže hroziť riziko prekrývania, preto je potrebné pripraviť okrúhle stoly a materiály 

k diskusiám pomerne precízne, aby sa ďalej mohlo diskutovať s odbornou verejnosťou, resp. 

s mimovládnym sektorom. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) doplnil, že zástupcom občianskej spoločnosti chýba diskusia o tom, čo je 

potrebné podporiť aj vzhľadom na ich skúsenosti z terénu. Zaujímal sa o spôsob výberu tém NP, ktoré 

budú predmetom schvaľovania a následne budú podporené. Skonštatoval, že členovia komisie sa so 

zámermi oboznamujú vo fáze, keď sú už témy/okruhy vybraté a zámery vo finálnej verzii. 

Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) skonštatoval, že východiskovým dokumentom je Program Slovensko, 

ktorý obsahuje jasne zadefinované  opatrenia, vymedzené ciele a dostupné finančné zdroje. Na SR sa 

cez EŠIF zdroje realizuje štátna politika a preto vníma požiadavky zástupcov občianskej spoločnosti 

participovať pri tvorbe obsahu návrhov zámerov NP. Navrhol, aby súčasťou prezentácií k zámerom NP 

bola informácia o spôsobe, ako sa dopĺňa s ostatnými plánovanými aktivitami v rámci špecifického 

cieľa, a ako nadväzuje napr. na Plán obnovy a odolnosti SR alebo na opatrenia financované z národného 

rozpočtu.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že v prezentáciách je uvedený kontext s akými 

pripravovanými opatreniam súvisí schvaľovaný zámer NP. 

Andrej LASZ (APZD) ocenil diskusiu a povedal, že informovanie o prepojení jednotlivých projektov 

považuje za dôležitý aspekt, ktorý by mal byť zaradený do programu komisie.  K pripomienke ohľadom 

prípravy projektov skonštatoval, že intenzívne diskusie prebiehali počas prípravy Programu Slovensko, 

ktorý bol následne schválený monitorovacím výborom, čiže za hlavnú road map považuje samotný 

Program Slovensko. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval za konštruktívnu debatu, SO sa pokúsi zareagovať na 

podnety, ktoré odzneli v diskusii. Do programu ďalších zasadnutí budú zaraďované návrhy na to, aké 

činnosti by mala komisia vykonávať počas svojich zasadnutí. Intenzita zasadnutí bude rôzna, zo začiatku 

sa očakávajú intenzívnejšie zasadnutia a následne bude možné si stanoviť minimálny počet zasadnutí 

za rok.  

3. Zámery národných projektov – diskusia a schvaľovanie 

3.1 zámer národného projektu „Aliancia sektorových rád – Predvídanie trendov a potrieb na  

trhu práce“ 
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Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) odprezentovala zámer NP, ktorý prispieva k plneniu špecifického 

cieľa 4.2 v rámci priority Adaptabilný a prístupný trh práce a svojimi aktivitami a podaktivitami napĺňa 

viacero opatrení Strategických priorít rozvoja zamestnanosti v SR do roku 2030 a Stratégie 

celoživotného vzdelávania a poradenstva. Cieľom projektu je zosúlaďovanie systému vzdelávania 

s požiadavkami zamestnávateľov na kvalifikovanú pracovnú silu a zlepšenie prípravy súčasnej aj 

budúcej pracovnej sily v súlade s vývojovými trendmi a inováciami na trhu práce s cieľom dosiahnuť 

zvýšenie konkurencieschopnosti Slovenska a zvýšenie životnej úrovne obyvateľstva. Žiadateľom je 

Aliancia sektorových rád, ktorej členskú základňu tvoria združenia zamestnávateľov a reprezentatívne 

združenia odborových zväzov v zmysle Zákona o tripartite (AZZZ SR, RÚZ, Asociácia priemyselných 

zväzov a dopravy, ZMOS, KOZ a SOS). Realizácia projektu sa navrhuje v trvaní 60 mesiacov 

s navrhovanou alokáciou v sume 29 882 160 Eur. Ďalej informovala o vyhodnotení predložených 

pripomienok k návrhu projektu, ktoré boli akceptované. V prípade neakceptácie alebo nezapracovania 

bolo do vyhodnotenia zapracované vysvetlenie. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že jedným z plánovaných opatrení v rámci špecifického cieľa 

4.2 je budovanie kapacít organizácií občianskej spoločnosti. Dodal, že všetky prezentácie v opravenej 

verzii budú zaslané po skončení zasadnutia všetkým členom.  

Diskusia 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) poukázala na pozíciu psychológa a rozdielne ohodnotenie v jednotlivých 

sektoroch, napriek rovnakým kvalifikačným predpokladom. V rámci predkladaného projektu 

požiadala, aby sektorová rada za sociálne služby a zdravotníctvo zvážila stanovenie celkovej ceny práce. 

Považuje za dôležité zvýšiť platy v týchto oblastiach, nakoľko populácia starne a môže nastať situácia, 

že sa o seniorov nebude mať kto postarať.  

Marek RADVANSKÝ (SAV) zhodnotil, že zámer NP je definovaný všeobecne, chýba konkretizovanie 

informácií o prínose projektu, nie je jasné, ktoré činnosti budú podporené, a do akej miery sa 

sústreďuje na čiastkové ciele. Ak ide o pokračujúci projekt, považuje za nepotrebné oboznámiť sa 

s tým, čo sa urobilo v predchádzajúcich projektoch a venovať tomu veľké množstvo času, chýba 

konkretizácia granularity výstupov a vstupov, v zámere je veľmi všeobecná informácia o možných 

vstupoch a výstupoch. Z projektu nie je jasné, v čom sú inovácie, akým spôsobom sa vybudujú stabilné 

personálne kapacity a k merateľným ukazovateľom dodal, že sú veľmi vágne definované. Považuje za 

nevyhnutné nadefinovať systém výstupov, aby bolo zrejmé, ako je projekt kvalitný a akú pridanú 

hodnotu poskytne. Skonštatoval, že cieľ projektu je dobrý, prognózovanie, identifikácia nesúladu 

zručností nových povolaní, to je veľmi dôležité, len z projektu to nie je jasné. Čo sa týka zdrojových dát, 

vyjadril sa k pripomienke a požiadavke VAIA mať prístup k dátam na overenie metodík, na overenie 

prístupov a dáta v požadovanej granularite. Navrhol upraviť vyhodnotenie pripomienky, že dáta budú 

poskytnuté v požadovanej štruktúre, pokiaľ žiadateľ splní podmienky o práci s dátami, ktoré sú 

senzibilné z hľadiska pre verejný účel a pre štatistické účely.  

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že po dohode s ASR by nemal byť problém poskytnúť 

dáta v požadovanej štruktúre, pokiaľ to dovolí ochrana osobných údajov. Aliancia bude využívať už 

dostupné metodológie. Pri predchádzajúcich projektoch, ktoré boli robené dodávateľsky sú k dispozícii 

niektoré výstupy. Aliancia nadviaže na predchádzajúci projekt a bude pokračovať v sektorových 

stratégiách rozvoja ľudských zdrojov v rámci sektorov, ktoré mali v sebe súbor odporúčaní a návrhov 

pre jednotlivé rezorty, akým spôsobom majú zabezpečiť zmeny, vzhľadom na predpokladaný vývoj 

v oblasti ľudských zdrojov.  

Boris SLOBODA (ASR) doplnil, že ASR inštitucionálne vypĺňa medzeru medzi MŠVVŠ SR a MPSVR SR 

v rámci vymedzenia zodpovednosti za správny výstup odborného vzdelávania na stredných a vysokých 
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školách v zmysle zákona § 35b zákona č. 5/2004 Z. z. o službách zamestnanosti. Zhodnotil, že 

informačný systém IS NSP alebo NSK bol dodávaný dodávateľsky a tam sa strácal veľký potenciál, 

pretože dodávka bola presne vyšpecifikovaná a strácali sa pozitívne externality. V rámci ASR bude 

vychádzať z profesného zanietenia alebo profesionálneho nastavenia sektorových rád, ktoré si budú 

na tomto projekte budovať svoju udržateľnú expertnú silu. Aliancia preberá kompetencie a 

zodpovednosť zo zákona, je to organizácia, ktorá má presne pomenované funkcie. Zámer sa môže javiť 

ako minimalistický, ale každá jedna veta by sa dala rozpísať do jedného odseku, v každej vete sú 

zhmotnené presné aktivity a výstupy, ktoré chcú dodať.  

Andrej LASZ (APZD) víta, že niektoré kompetencie zostali na ASR, pretože dlhodobo sa vedú diskusie 

o tom, že trh práce nie je prepojený so vzdelávaním, čo bolo viditeľné pri národných projektoch, kde 

sústavu povolaní riešilo jedno ministerstvo a sústavu kvalifikácie druhé ministerstvo. Aliancia má 

ambíciu urobiť poriadok aj v celoživotnom vzdelávaní a  jeho kvalite. Doplnil, že ASR nie je organizácia, 

ktorá nemá zabezpečené financovanie, disponuje členskými príspevkami všetkých členov. Eviduje 

pripomienku p. Žiškovej, ktorú skontaktuje so zástupcami sektorovej rady, ktorá má v gescii 

zdravotnícku problematiku. 

Branislav JELENČÍK (SAMP) uviedol, že ASR musí zostať fungovať, aby sa doriešili chýbajúce štandardy 

zamestnaní, za dôležité považuje aj presun poznatkov do systému vzdelávania.  

Michal NĚMEC (KOZ SR) povedal, že úlohou ASR je začať koordinovať dve ministerstvá a dva projekty. 

Skonštatoval, že je tu viacero projektov ako Národná sústava kvalifikácií, Národná sústava povolaní a 

končiaci Systém overovania kvalifikácií, všetky projekty majú jednotný menovateľ a jednotného 

odoberateľa, ktorým je trh práce. ASR má byť jednotiacim momentom, ktorý má udržať tieto projekty 

v chode a integrovať ich.   

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že podnety, ktoré odzneli v diskusii budú reflektované 

v zázname, čiže budú nadstavbou k textu, ktorý bol predložený ako podklad. Zároveň odporučil ASR, 

aby sa zaoberala podnetmi, ktoré v diskusii odzneli a tiež pripomienke p. Žiškovej, ohľadom možnosti 

preskúmania ohodnotení v rámci jednotlivých profesií. 

Vladimíra ZACHARIDESOVÁ (OA) vyjadrila sa, že pri tvorbe projektov sa musí myslieť aj na to, že 

niekedy budú kontrolované a auditované. Podporila nejasnosť projektu, ciele považuje za 

nejednoznačné a problematicky vníma aj merateľné ukazovatele projektu, nakoľko bol definovaný iba 

jeden. Ďalej sa vyjadrila ku konfliktu záujmov a požiadala SO o vysvetlenie, aké opatrenia boli prijaté,  

nakoľko pri projekte ASR a pri projekte Rozvoj odborných kapacít sociálnych partnerov ide o 

jednoznačný konflikt záujmov v zmysle rozhodnutia Komisie.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že ASR vznikla na základe zákona a projekt bol pripravovaný 

v gescii všetkých partnerov. Z hľadiska rozhodovacích procesov z pohľadu SO, p. Sloboda, ktorý bol vo 

funkcii generálneho riaditeľa sekcie fondov EÚ neprijal žiadne rozhodnutia ohľadom schvaľovania 

tohto projektu, pretože procedurálne všetky kroky boli nastavené až v čase, kedy funkciu generálneho 

riaditeľa už nevykonával. 

Vladimíra ZACHARIDESOVÁ (OA) citovala Oznámenie Komisie - Usmernenie týkajúce sa predchádzania 

a riešenia konfliktov záujmov v zmysle nariadenia o rozpočtových pravidlách (čl. 61 nariadenia 

2018/1046). Upozornila, že výklad nariadenia je veľmi striktný, a doplnila, že EK sa ide pozrieť veľmi 

hĺbkovo na konflikt záujmov v celej republike, príde na celý operačný program a budú sa veľmi hĺbkovo 

pozerať na tieto konflikty záujmov inštitúcií.  
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Ján RIDZOŇ (MIRRI) ku konfliktu záujmov uviedol konkrétny príklad z praxe, na základe ktorého si 

myslí, že konflikt záujmov bude obhájiteľný voči EK.  

Vladimíra ZACHARIDESOVÁ (OA) dodala, že Komisia sprísňuje výklad, čo je konflikt záujmov, preto je 

potrebné výkladové usmernenie poriadne preštudovať a vyhnúť sa konfliktu záujmov. Upozornila, že 

v opačnom prípade môže byť celý projekt vyhodnotený ako neoprávnený. 

Andrej LASZ (APZD) vyjadril sa, že projektový zámer je napísaný alianciou, ktorá rozhoduje vo forme 

správnej rady. ASR podáva projektový zámer v čase, kedy p. Sloboda už nie je generálnym riaditeľom 

sekcie fondov na MPSVR a generálny riaditeľ aliancie nemá zo zákona kompetenciu ani schvaľovať ani 

podávať národné projekty a dnes ešte nepadlo rozhodnutie, ako má byť projekt financovaný, alebo 

ako bude pokračovať.  Spýtal sa, kde dochádza k duplicite funkcie a tiež sa zaujímal, či aj odborní 

hodnotitelia sú úplne nezávislí. 

Vladimíra ZACHARIDESOVÁ (OA) doplnila, že za konflikt záujmov sa považuje aj situácia, keď niekto 

odíde z nejakej pozície a vie, že ide na pozíciu prijímateľa budúcich európskych projektov. Pripomienku 

ku konfliktu záujmov dáva členom komisie na zváženie pri schvaľovaní projektu.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) zhrnul, že SO spolu s RO sa bude podnetom ohľadom konfliktu 

záujmov zaoberať, vyhodnotí ho a zváži implementovateľnosť projektu tak, aby nebol ohrozený. Z 

procedurálneho hľadiska dodal, že zástupcovia partnerov predkladaného zámeru NP sa zdržia 

hlasovania, nakoľko sa budú podieľať na jeho implementácii. K podnetu na skvalitnenie textu,  

v kontexte diskusie skonštatoval, že projekt bude upravený v Žiadosti o NFP tak, aby obsahoval 

jasnejšie informácie. K merateľným ukazovateľom dodal, že SO na projektovej úrovni v ŽoNFP 

predpíše ďalšie projektové ukazovatele, ktoré bude možné vyhodnocovať a budú dávať lepší obraz 

o realizácii toho projektu.  

Michal NĚMEC (KOZ SR) skonštatoval, že realizátori projektu sú jeho hlavní odberatelia, to znamená, 

že každý v ASR je determinovaný výsledkami projektu a je závislý od toho, či bude projekt úspešný 

a ukazovatele naplnené.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 35 prítomných členov. ZA: 21 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 14 

členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP Aliancia sektorových rád - Predvídanie trendov a potrieb na  trhu práce 

bol schválený s pripomienkami. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) požiadal, aby boli pripomienky p. Radvanského (SAV) zapracované  

a zaslané členom komisie. Dodal, že výhrady voči obsahu zámeru NP nemá a tému považuje za dôležitú. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že členom komisie bude zaslaný na vedomie samotný 

text ŽoNFP s cieľom informovať, ako sa ASR a SO vysporiadali s predloženými pripomienkami.  

Boris SLOBODA (ASR) k možnému konfliktu záujmov doplnil, že po vymenovaní za generálneho 

riaditeľa ASR na rokovaní správnej rady ASR, ihneď informoval generálnu tajomníčku služobného úradu 

MPSVR SR, že sa vyníma z akýchkoľvek rozhodovacích právomocí vo vzťahu k čomukoľvek, čo by 

smerovalo k projektom ASR a písomne sa právomocí vzdal.  

 

3.2 zámer národného projektu „Rozvoj odborných kapacít sociálnych partnerov“ 

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR)  v zmysle prezentácie predstavila zámer NP Rozvoj odborných 

kapacít sociálnych partnerov, ktorý prispieva k plneniu špecifického cieľa v rámci priority Adaptabilný 
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a prístupný trh práce a svojimi aktivitami a podaktivitami napĺňa viacero opatrení Strategických priorít 

rozvoja zamestnanosti SR do roku 2030. Sociálny dialóg je nevyhnutnou súčasťou systému riadenia 

v EÚ a členských štátoch využívajúcich jeho účinné nástroje. Žiadateľom je ASR a partnermi žiadateľa 

sú zástupcovia zamestnávateľov a zamestnancov v zmysle zákona o tripartite. Cieľom projektu je 

zvyšovať úroveň expertných kapacít sociálnych partnerov, za účelom zvyšovania kvality dialógu na 

najvyššej úrovni medzi reprezentatívnymi zástupcami zamestnancov, zamestnávateľov a štátom, ktorý 

bude založený na kvalitných odborných podkladoch a vysokokvalifikovaných predstaviteľoch 

kolektívneho vyjednávania. Realizácia projektu sa navrhuje v trvaní 64 mesiacov s alokáciou v sume 

necelých 23,7 mil. Eur. Dodala, že predložené pripomienky boli v značnej miere zapracované, resp. 

vysvetlené v rámci vyhodnotenia. Jedna pripomienka EK týkajúca doplnenia pripravovaného 

odporúčania pre posilnenie sociálneho dialógu v EÚ bude zapracovaná dodatočne. 

Diskusia 

Michal NĚMEC (KOZ SR) povedal, že sociálni partneri oslovili európske strešné organizácie, ktoré ich 

ubezpečili, že je podstatné, aby sociálni partneri mali podporu zo zdrojov ESF. V liste z Európskeho 

ekonomického a sociálneho výboru, ich tiež ubezpečili, že táto cesta je vhodná pre posilnenie 

sociálneho dialógu v SR.  

Jana ČERVENÁKOVÁ (ÚMS) povedala, že za ÚMS k projektu vzniesli zásadnú pripomienku z dôvodu, 

že samosprávy sú zastúpené len prostredníctvom ZMOS. Samosprávy  majú aj iné strešné združenia 

napr. Únia miest Slovenska alebo Združenie SK8. Každé z týchto združení má dostatočný počet 

zamestnancov, aby mohlo byť členom Hospodárskej a sociálnej rady s tým, že ÚMS bude žiadať o 

členstvo. Ďalej skonštatovala, že nepovažuje za správne, aby bol projekt definovaný takýmto 

spôsobom a celá výška objemu finančných prostriedkov bola určená len pre súčasných členov 

Hospodárskej a sociálnej rady. Predloženú pripomienku nepovažuje za dostatočne vysvetlenú.  

Andrej LASZ (APZD) zareagoval, že  projekt podáva organizácia, ktorá je kontrolovaná štátom, stanovy 

Aliancie schválila vláda SR a to dáva základný predpoklad, že sa nejde financovať niečo, čo je účelovo 

založené. Samotný sociálny dialóg je osobitným bodom v Programe Slovensko, taktiež bol upravovaný 

aj v zákone o tripartite.  Zákon umožňuje vstúpiť ktorejkoľvek organizácii po splnení podmienok do 

Hospodárskej a sociálnej rady. Dodal, že na úrovni NP by nemali byť financované organizácie, ktoré 

nepreukážu určitú reprezentatívnosť, čo v prípade Hospodárskej a sociálnej rady je 100-tisíc 

zamestnancov v priamom pracovnom pomere.  

Boris NOSEK (Klub 500) dodal, že v rámci participatívnych procesov mali stanovisko, aby sa rozsah 

oprávnených subjektov rozšíril aj o iné zamestnávateľské organizácie. Ocenil zmenu názvu samotného 

projektu, nakoľko sociálny dialóg je širší pojem.  Zareagoval na p. Lasza, a dodal, že sociálny dialóg 

neprebieha iba na úrovni Hospodárskej a sociálnej rady. 

Marek ŠVEC (SOS) povedal, že sociálny dialóg nie je len tripartita, členmi sú zamestnávateľské 

organizácie, ktoré uzatvárajú kolektívne zmluvy vyššieho stupňa a uzatvárajú aj kolektívnu zmluvu pre 

verejnú a štátnu službu, čiže podpora expertnosti alebo ekonomických a právnych analýz je v tomto 

relevantná. V komponente 14 POO je napísané, že sa má podporovať sociálny dialóg a sociálni partneri 

majú byť účastní všetkých opatrení prípravy legislatívy.  NP je potrebné chápať nielen pre účely 

podpory tripartity, ale aj pre rozvoj kolektívneho vyjednávania na odvetvovej úrovni a na úrovni 

jednotlivých podnikov.  

Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) skonštatoval, že za EK sociálny dialóg podporujú. Jednu z pripomienok 

týkajúcu sa celkového rozpočtu nepovažuje za zodpovedanú. Doplnil, že schválením dvoch opatrení  zo 

strategického cieľa 4.2. v celkovej hodnote cca 44 mil. Eur v rámci zdrojov ESF+ sa SO dostáva do 
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nadkontrahovania. Reakciu SO o budúcej revízii a navýšení alokácie nepovažuje za dostatočnú. 

Požiadal SO o uistenie, že sa bude naďalej pracovať na príprave všetkých opatrení v rámci strategického 

cieľa 4.2, v ktorom sa predpokladá okrem iných opatrení aj schválenie opatrenia na podporu budovania 

kapacít organizácií neziskového sektora. V pláne na september 2023 zatiaľ táto informácia neodznela. 

Zaujímal sa, v akom časovom horizonte sa plánuje príprava výzvy na budovanie kapacít neziskových 

organizácií.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) potvrdil, že v rámci špecifického cieľa 4.2 sa bude nadkontrahovávať 

a všetky opatrenia budú pripravované podľa pôvodného plánu. Projekt Rozvoj kapacít organizácií 

občianskej spoločnosti sa v zozname nevyskytol omylom, v plánovaných opatreniach sa vyskytuje. 

Doplnil, že v špecifickom cieli 4.2 sa očakáva nadkontrahovanie do formálneho ukončenia procesu 

budúcej revízie. Na najbližšom zasadnutí komisie v septembri bude schvaľovaný aj zámer na podporu 

budovania kapacít občianskej spoločnosti v objeme celkovo 9 mil. €. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) zareagoval na p. Lasza a povedal, že aj zástupcovia občianskej spoločnosti 

sú rovnocenní partneri. Pripomienky smeroval hlavne k téme školstva, a povedal, že sociálny dialóg s p. 

Ondekom dlhé roky veľmi viazne a doterajšie skúsenosti považuje za zlé. Verí, že schválením tohto 

projektu sa skvalitní sociálny dialóg. 

Michal NĚMEC (KOZ SR) zareagoval, že odborový zväz školstva pod vedením p. Ondeka mal v poslednej 

dobe veľmi dobré výsledky napr. v náraste miezd učiteľov, niektoré sociálne nadštandardy, ktoré boli 

vyrokované. Doplnil, že sociálny dialóg nie je len o pripomienkovaní zákonov, ale aj o kolektívnych 

zmluvách, vedení dialógu medzi zamestnancami a zástupcami zamestnávateľov. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) za SO doplnil, že pripomienka ohľadom konfliktu záujmov sa 

vzťahuje aj na tento projekt, takže platí predchádzajúci záväzok, že sa to bude riešiť v partnerskej 

debate nad rámec tejto komisie, aby sme eliminovali možné riziká. 

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) zareagovala na pripomienku p. Červenákovej, ktorá nebola 

akceptovaná z dôvodu, že partnermi projektu sú sociálni partneri na reprezentatívnej úrovni v zmysle 

Zákona o tripartite. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 34 prítomných členov. ZA: 25 členov, Proti: 2 členovia, Zdržalo sa: 7 

členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP Rozvoj odborných kapacít sociálnych partnerov bol schválený 

s pripomienkou. 

 

3.3 zámer národného projektu  „Systémová podpora duševného zdravia a prevencie detí, 

žiakov a študentov cez systém poradenstva a prevencie“ 

Dagmar AUGUSTÍNSKA (MŠVVŠ SR) uviedla, že zámer NP prispieva k naplneniu cieľa v priorite 4P2 

Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie, k predmetnému zámeru sa 26. mája konal okrúhly stôl a vysoký 

záujem potvrdzuje aktuálnosť témy, ktorú tento projekt rieši. Žiadateľom je Výskumný ústav detskej 

psychológie a patopsychológie. 

Janette MOTLOVÁ (Výskumný ústavu detskej psychológie a patopsychológie) uviedla, že zámer NP 

vychádza z dvoch NP, ktoré boli realizované v minulom období (NP Štandardy a NP Usmerňovať pre 

prax). Pri predchádzajúcich NP boli identifikované kľúčové problémy, hlavne veľký nedostatok  

kvalitných podkladov k realizácii preventívnej činnosti a nedostatok ľudských zdrojov.  Cieľom projektu 

je nastaviť systém, pripraviť ľudí, ktorí prostredníctvom zariadení poradenstva a prevencie môžu 
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zabezpečiť systematický prístup k riešeniu duševného zdravia, podpore duševného zdravia, k sanácii 

duševného zdravia od úrovne triednych učiteľov cez školské podporné tímy cez zariadenia poradenstva 

a prevencie. Po prvýkrát sú súčasťou NP aj špeciálne výchovné zariadenia. Doplnila, že od 1.1.2023 

začal platiť nový systém poradenstva a prevencie (5 stupňový systém), ktorý má veľmi kvalitné 

filozofické nastavenie, ale je potrebné ho podporiť metodikou, implementáciou, usmerňovaním a  

metodickou činnosťou.  

Diskusia 

Iva KLEINOVÁ (VAIA) ocenila zámer NP, ktorý sa venuje veľmi dôležitej téme.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 32 prítomných členov. ZA: 32 členov, Proti: 0 členovia, Zdržalo sa: 0 

členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP “Systémová podpora duševného zdravia a prevencie detí, žiakov a 

študentov cez systém poradenstva a prevencie bol schválený. 

 

3.4 zámer národného projektu „Centra excelentnosti OVP“ 

Dagmar AUGUSTÍNSKA (MŠVVŠ SR) uviedla, že zámer projektu je predkladaný v rámci priority 4P3 

Zručnosti pre lepšiu adaptabilitu a inklúziu, žiadateľom bude Štátny inštitút odborného vzdelávania.  

Doplnila, že k národnému projektu prebiehali okrúhle stoly a vznesené pripomienky od rôznych 

sociálnych partnerov boli zapracované.  

Branislav HADÁR (ŠIOV) predstavil zámer NP, ktorý je pokračovaním NP Duál a NP Systému overovania 

kvalifikácie. Cieľom projektu je komplexné nastavenie systému centier excelentnosti OVP (ďalej aj 

„CEOVP“) so zreteľom na rozvoj procesov zaoberajúcich sa ďalším vzdelávaním dospelých zacielených 

na nadobúdanie a rozvoj odborných zručností pre konkrétnu oblasť hospodárstva. Taktiež vytvorenie 

metodiky profesijného rozvoja pedagogických zamestnancov, poskytovanie vzdelávania pre učiteľov 

odborných predmetov a majstrov odbornej výchovy, ako aj prepojenie ich vzdelávania so vzdelávaním 

inštruktorov a hlavných inštruktorov, kariérových poradcov vo vzťahu k aktivitám novovzniknutých 

CEOVP, osobitne vo vzťahu k aktivitám zameraným na získavanie profesijných zručností, zvyšovanie a 

rozširovanie kvalifikácie v súlade s požiadavkami trhu práce.   

Milan KUZMA (ŠIOV) doplnil, že v prvom rade je potrebná metodika, postupy a preškolenie ľudí, ktorí 

budú centrá excelentnosti ďalej implementovať. Projekt sa bude zameriavať na vytvorenie 

metodologického základu a záväzných postupov pre systém CEOVP platný na národnej úrovni a 

implementácia CEOVP v kľúčových sektoroch a ich sprevádzanie. V rámci reálnych výstupov projektu 

sa očakáva model centier, zoznam škôl na ktorých sa tento model overí (centrá excelentnosti sú 

budované na existujúcich stredných odborných školách), metodika profesijného rozvoja, overovanie 

nových metód vyučovania (napr. vytvorenie metodiky prepojenia učebných študijných odborov vo 

forme odbornej maturity), udržateľnosť projektu a nastavenie financovania. Po skončení projektu sa 

očakáva vytvorenie minimálne 8 pilotných centier. Dodal, že súčasťou nie je žiadne verejné 

obstarávanie, celý tento projekt je nastavený na základe sprevádzania metodík a postupov tak, aby sa 

vychádzalo z existujúcich stredných odborných škôl. 
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Diskusia 

Andrej LASZ (APZD) ocenil a podporil zámer NP, doplnil, že systém stredných odborných škôl by 

potreboval revíziu. Zo strany zamestnávateľov nemajú inú možnosť ako podporovať a vytipovať si tie 

školy, ktoré idú s dobou, majú materiálne vybavenie a pripravujú žiakov pre trh práce.  

Viktor KRIŽO (zástupca OS) povedal, že pripomienku ohľadne kariérového poradenstva konzultoval s 

kolegami z VÚDPaP v rámci projektu Duševné zdravie, a považuje túto tému za dôležitú aj v rámci 

projektu Centier excelentnosti OVP.  

Branislav HADÁR (ŠIOV) odpovedal, že pripomienku si vysvetlili a je absolútne v kontexte toho, že sa 

bude spolupracovať a riešiť kariérové poradenstvo aj v rámci predkladaného projektu, tak aby tie 

informácie tiekli správnym smerom. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) doplnil, že od 31.5. je účinná Novela školského zákona, ktorá nadväzuje na 

Reformu podporných opatrení, ktorá je jednou z kľúčových reforiem v téme inkluzívneho vzdelávania.  

Požiadal, aby boli do projektu oslovený experti z Výskumného ústavu detskej psychológie 

a patopsychológie, ktorý sa téme kariérového poradenstva venovali v rámci NP “Štandardy”. Doplnil, 

že  po novom sú kariéroví poradcovia aj v poradenskom systéme, na úrovni okresu je ich úlohou 

koordinovať kariérových poradcov na jednotlivých školách.  

Branislav HADÁR (ŠIOV) doplnil, že s pani Motlovou (VÚDPaP) budú spolupracovať v rámci riešenia 

kariérových poradcov, nakoľko tu vnímajú veľký priestor na ďalší rozvoj v rámci odborného vzdelávania 

a prípravy. 

Iva KLEINOVÁ (VAIA) požiadala o upresnenie, či v projekte ide o vzdelávanie pre dospelých alebo je 

vzdelávanie zamerané na študentov stredných škôl.  

Milan KUZMA (ŠIOV) odpovedal, že ide o komplexné stredné odborné školy, vychádzajúc z formálneho 

vzdelávania. To nóvum je celoživotné vzdelávanie, niektoré stredné školy už na tom participujú, ale nie 

je to celkom uchopené. Dodal, že celoživotné vzdelávanie majú v pláne rozvinúť so zameraním pre 

každý sektor. 

Iva KLEINOVÁ (VAIA) dodala, že na Výskumnej a inovačnej autorite sa tiež pozerajú na inovačnú časť 

a budúcnosť, čiže v prípade záujmu sú otvorení spolupráci a prípadnej konzultácii. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) vzhľadom na diskusiu skonštatoval, že uplatnená pripomienka od p. 

Križa bola v priebehu diskusie vyriešená, ale bude potrebné ju zohľadniť vo finálnej žiadosti o NFP. 

Dal hlasovať o predloženom zámere národného projektu s pripomienkou.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 35 prítomných členov. ZA: 35 členov, Proti: 0 členovia, Zdržalo sa: 0 

členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP Centrá excelentnosti OVP bol schválený s pripomienkou. 

 

3.5 zámer národného projektu “Zdravé komunity”  

Katarína NAĎOVÁ (MZ SR) uviedla, že MZ SR predkladá zámer NP Zdravé komunity. Prijímateľom 

projektu bude príspevková organizácia MZ SR - Zdravé regióny a partnerom bude samotné 

ministerstvo. Zároveň sa vyjadrila k vyhodnoteniu predložených pripomienok.  

Andrej BELÁK (Zdravé regióny) v zmysle prezentácie predstavil zámere NP, ide o nadväzujúci projekt 

s cieľom ďalšieho zvýšenia prístupnosti, účinnosti a udržateľnosti systému zdravotníctva SR vo vzťahu 
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k znevýhodneným skupinám obyvateľstva, najmä marginalizovaným rómskym komunitám, v zmysle 

zvýšenia zdravotnej gramotnosti MRK, dlhodobého zamestnávania a kontinuálneho špecializovaného 

vzdelávania ľudských zdrojov z MRK a zlepšenia rovného a včasného prístupu pre MRK ku kvalitným, 

udržateľným a cenovo dostupným službám podpory zdravia a zdravotnej starostlivosti, ktoré posilňujú 

individualizovanú starostlivosť o zdravie. V rámci čiastkových cieľov projektu bude zabezpečené 

plynulé pokračovanie v overených intervenčných postupoch na komunitnej úrovni, rozvoj 

intervenčných línií vychádzajúcich z predchádzajúcej praxe a z potrieb konkrétnych vylúčených lokalít. 

Tento čiastkový cieľ bude realizovaný prostredníctvom regionálnej podpory zdravia, zameranej na 

komunitné determinanty zdravia, prostredníctvom posilnenia odborných kapacít v oblasti verejného 

zdravia, klinickej expertízy, analytických a hodnotiacich činností, a tvorba kvalitnejších metodických 

materiálov.  

Tomáš KÚDELA (MZ SR) doplnil, že Zdravé regióny sú príspevkovou organizáciou ministerstva 

zdravotníctva, viditeľné sú dlhoročné skúsenosti, ako aj výsledky, ktoré prinášajú v rámci zlepšovania 

zdravia v MRK. Z pozície riaditeľa odboru verejného zdravia, skríningu a prevencie vníma veľa tém, 

ktoré je veľmi dôležité smerovať aj na MRK. Za nevyhnutné považuje vzdelávanie, zdravotnícke 

vzdelávanie a zdravotnú starostlivosť. Pozitívom partnerstva s  MZ SR je, že vedia ihneď reagovať, 

akonáhle budú vidieť nejaké problémy v komunitách, od komunitných pracovníkov, od koordinátorov 

v teréne alebo v prípade potreby zmeny legislatívy. Dodal, že plánujú riešiť aj skríningy v majorite aj 

v MRK, čo si vyžaduje aj metodické usmernenie. 

Diskusia 

Jana MERAŠICKÁ (MŠVVŠ SR) ocenila zámer NP a jeho ambíciu, pretože v niektorých prípadoch 

v komunitách MRK ide doslova o život. Zaujímala sa o prepojenie na školstvo a o včasnú intervenciu, 

pretože vzdelávanie je v tejto oblasti veľmi dôležité.  

Andrej BELÁK (Zdravé regióny) odpovedal, že sa snažia orientovať skôr na spoluprácu 

s poskytovateľmi, rozbehnuté sú pilotné skríningy v spolupráci s pediatrami. Včasnej intervencii sa 

venujú prioritne iné projekty, aby nedochádzalo k duplicite, tak boli určené deliace línie. 

Juraj GMITERKO (MV SR) povedal, že tieto projekty v programovom období 2014-2020 boli 

financované ministerstvom vnútra a vždy sa uvádzali ako príklady dobrej praxe a tiež ocenil dobré 

skúsenosti s prijímateľom.  

Ján HERO (ÚSV pre RK) reagoval na p. Merašickú a povedal, že v rámci POO je alokácia 6,1 mil. Eur na 

ranú starostlivosť detí z MRK. Čiže včasná intervencia a práca so zdravo narodenými deťmi vo veku 0-

6 rokov bude do roku 2026 zabezpečená zo zdrojov POO. 

Albert NÉMETH (MIRRI) ocenil prácu zdravých regiónov a zdravých komunít, a tiež kontrafaktuálne 

hodnotenie, práve táto analýza môže vyhodnotiť vývoj situácie v MRK a porovnať situáciu pred 

intervenciami a po intervencii zdravých regiónov.  

Jarmila MICHALE (MZ SR) zareagovala na komentár p. Merašickej a povedala, že v rámci tohto projektu 

sa plánuje zriadiť výbor, ktorého ambíciou bude zosynchronizovať rôzne tie intervencie a nájsť 

optimálne prepojenie, pretože sa tu nachádzajú jasné prepojenia s národnými projektmi, ktoré sa 

realizujú cez ÚSV pre RK.  

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) zaujímala sa o udržateľnosť projektu, pretože má obrovský význam hlavne 

priamo pre ľudí v komunitách.  
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Andrej BELÁK (Zdravé regióny) poďakoval za  všetky pozitívne podnety, k udržateľnosti projektu dodal, 

že si vie predstaviť podporu zo štátneho rozpočtu aj vzhľadom k tomu, že partnerom je ministerstvo 

zdravotníctva a sú viditeľné reálne dáta tohto projektu.  

Tomáš KÚDELA (MZ SR) doplnil, že tie výsledné dáta projektu sú nenapadnuteľné a bude na rozhodnutí 

vlády SR, či sa v projekte bude pokračovať bez ohľadu na podporu z EÚ zdrojov alebo ŠR.  

Viktor KRIŽO (zástupca OS) povedal, že sa často diskutuje o tom, aby sa projekty neprelínali s POO, ale 

myslí si, že by sa prelínať mali. Ako príklad uviedol pediatrov, ktorí sú pre školy dôležitý, ale chýba 

systémová koordinácia.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že debatu týkajúcu sa synergií a komplementarity sa SO  

pokúsi ustanoviť nad rámec tejto Komisie.  

Iva KLEINOVÁ (VAIA) zaujímala sa o meranie dát, napr. ušetrené zdroje na zdravotníckom systéme 

vďaka intervenciám projektu.   

Andrej BELÁK (Zdravé regióny) povedal, že metodika hodnotenia dopadov projektu bola pripravovaná 

s UHP na MF SR. Keď sa urobí druhý zber dát o tom, ako sa zmenili podmienky pre zdravie v osadách, 

kde boli intervencie v porovnaní s osadami, v ktorých intervencie neboli, budú dostupné prevoditeľné 

veličiny, ktoré sa budú dať ekonomicky zhodnotiť.  

Albert NÉMETH (MIRRI) zareagoval, že práve v tomto prípade by sa dala použiť kontrafaktuálna 

analýza alebo hodnotenie, čo sa dosiahne vďaka pôsobeniu projektu. Ocenil, že do projektu je zapojené 

aj samotné ministerstvo. 

Andrej BELÁK (Zdravé regióny) doplnil, že cieľovou skupinou je MRK, ktorá má svojho splnomocnenca, 

koordinácia je z tejto úrovne omnoho ľahšia, pomerne efektívna a tá spolupráca sa premieta aj pri 

nastavovaní nových projektov. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 35 prítomných členov. ZA: 33 členov, Proti: 0 členovia, Zdržali sa: 2 

členovia. 

 Výsledok hlasovania: Zámer NP Zdravé komunity bol schválený. 

 

3.6  zámer národného projektu s názvom „Rozvoj dlhodobej starostlivosti poskytovanej na 

komunitnej úrovni v Banskobystrickom samosprávnom kraji“ 

Pavel ČERVIENKA (zástupca SK8) predstavil zámer NP, ktorý spadá pod prioritu 4P5 Aktívne začlenenie 

a dostupné služby, žiadateľom je banskobystrický samosprávny kraj a cieľom je overiť funkčnosť 

integrovaného modelu dlhodobej starostlivosti poskytovanej na komunitnej úrovni a na úrovni kraja 

so zavedením metodicko - koordinačnej činnosti. Hlavnou aktivitou je zabezpečenie dlhodobej 

starostlivosti poskytovanej na komunitnej úrovni s podporou centralizovanej metodicko koordinačnej 

činnosti v BBSK. Alokácia je cca 2 186 354 Eur. Trvanie projektu je plánované v období 10/2023 až 

12/2025. Očakávaným výsledkom je vytvorenie 10 centier integrovanej sociálno-zdravotnej 

starostlivosti. Inováciu predstavuje zastrešenie metodicko koordinačnej činnosti na úrovni kraja pri 

zriaďovaní a zabezpečovaní optimálneho fungovania centier integrovanej sociálno-zdravotnej 

starostlivosti. K predloženým pripomienkam dodal, že boli zapracované do návrhu zámeru.  
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Diskusia 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) apelovať, aby školenia boli efektívne a ocenil, že tento projekt sa orientuje 

na vytvorenie metodiky a nie na školenia, ktoré sa potom násilne ponúkajú ľuďom a robia ich 

nekvalitné organizácie. Je nevyhnutné, aby ponúkané školenia v projektoch mali nejaký štandard 

kvality. 

Pavel ČERVIENKA (zástupca SK8)  doplnil, že cieľom projektu je priama práca so seniormi a pokus o 

nastavenie dlhodobej starostlivosti. Ako príklad uviedol projekt EK, ktorý BBSK implementuje v rámci 

programu EaSI a majú veľký dopyt od mikroregiónov, aby sa tieto projekty rozšírili ďalej. Skonštatoval, 

že populácia starne a je nevyhnutné spojiť sily so samosprávami a pomôcť malým obciam, ktoré majú 

problém postarať sa o svojich občanov.  

Václav ŠTĚRBA (zástupca EK)  uviedol, že veľkou témou v rámci OP Efektívna verejná správa je akým 

spôsobom začať realizovať klastrovanie obcí. Povedal, že BBSK sa to podarilo zrealizovať do praxe. SR 

sa dlhodobo potýka s prístupom k financiám z priamo riadených fondov na strane EK (EaSI), preto 

ocenil, že BBSK tieto zdroje využil a verí, že aktivity zámeru NP podporené z ESF+ budú pokračovať 

a rozširovať sa aj do iných regiónov.  

Pavel ČERVIENKA (zástupca SK8) poďakoval EK za podporu. Doplnil, že ucelená metodika bude 

dostupná v septembri, momentálne sa zbierajú posledné pripomienky. K udržateľnosti projektu 

povedal, že majú spracovaný minimalistický model udržania centra, ambíciou je, aby centrá boli 

dostupné pre všetkých obyvateľov kraja a hlavne v tých lokalitách, ktoré sú malé  a mohli fungovať bez 

podpory EK, prípadne s nejakou malou podporou samosprávneho kraja.  

Iva KLEINOVÁ (VAIA) zaujímala sa, či je možné metodiku využiť aj v rámci iných regiónov, alebo je  

vypracovaná špecificky podľa konkrétnych potrieb, resp. špecifické miesta. 

Pavel ČERVIENKA (zástupca SK8) odpovedal, že metodika je univerzálna, momentálne je vo finálnej 

textovej a grafickej úprave. Cieľom je ísť do ďalších regiónov a pomôcť starostom.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 34 prítomných členov. ZA: 33 členov, Proti: 0 členovia, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP Rozvoj dlhodobej starostlivosti poskytovanej na komunitnej úrovni v 

Banskobystrickom samosprávnom kraji bol schválený. 

 

3.7  zámer národného projektu „Šanca na návrat 2“ 

Jakub ĽORKO (GR ZVJS)  predstavil zámer NP, ktorý spadá pod prioritu 4P5 Aktívne začlenenie a 

dostupné služby. Ide o nadväzujúci projekt, do projektu vstupuje ako nový partner Ministerstvo 

spravodlivosti SR a taktiež 8 ústavov v rámci Zboru väzenskej a justičnej stráže. Cieľom je inovatívna 

komplexná systémová podpora cieľovej skupiny, fyzických osôb v nepriaznivej sociálnej situácii so 

zameraním sa na zníženie rizika ich sociálneho vylúčenia a zlepšenia predpokladov na ich aktívne 

začlenenie na trhu práce.  V rámci predchádzajúceho NP bolo identifikované, že z hľadiska sanácie 

potrieb a rizík daných klientov je potrebné zamerať sa nielen na výstupné oddiely, ale aj na nástupné 

oddiely, pretože niektoré z aktivít alebo rizík nie je dostatočne vhodné sanovať až na konci výkonu 

trestu. Časový rámec trvania projektu je necelých 6 rokov a alokácia necelých 18 mil. Eur. Z hľadiska 

pripomienok boli zapracované všetky pripomienky. Inováciou projektu je vytvorenie nástupných a 

výstupných oddielov, ktoré vyplývajú z dobrej praxe národného projektu Šanca na návrat 1. 
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Diskusia 

Iva KLEINOVÁ (VAIA) zaujímala sa, či sú nejakým spôsob vykonávané merania, dopady napr. koľko 

ušetrí štát vďaka tomu, že sa nevrátia do väzenia alebo nepáchajú ďalšiu  trestnú činnosť.  

Jakub ĽORKO (GR ZVJS) odpovedal, že merateľný ukazovateľ je stanovený z hľadiska časovej línie.  

Vedia merať recidívu, uplatnenie na trhu práce, nízke, stredné a vysoké riziko návratnosti osôb do 

výkonu trestu odňatia slobody. Doplnil, že pri najvyššom riziku, t.j. 1 rok po prepustení sa vrátilo pri 

osobách, ktoré prešli výstupným oddielom okolo 15% a pri osobách, ktoré neprešli výstupným 

oddielom to bolo cca 24 %. Skonštatoval, že sa snažili definovať merateľný ukazovateľ, ktorý vedia 

vykázať, ale venujú sa aj ukazovateľom, ktoré  sú z dlhodobého hľadiska významné. 

Iva KLEINOVÁ (VAIA) navrhla zapojiť niekoho z výskumného prostredia na meranie dopadov.  

Jakub ĽORKO (GR ZVJS) doplnil, že parciálne sú zapojení aj ľudia z výskumného prostredia a z hľadiska 

štatistickej významnosti návratnosti. Aktuálne je pripravovaný odborný článok, ktorý plánujú uverejniť 

v karanténnom zahraničnom časopise. 

Ján HERO (ÚSV pre RK) ocenil, že sa ZVJS  aktívnym spôsobom uchádza o čerpanie zdrojov ESF+ . 

Zaujímal sa, do akej miery sa tento projekt zaoberá získaním a zvýšením formálneho vzdelávania.  

Jakub ĽORKO (GR ZVJS) odpovedal, že z hľadiska vzdelávania majú presné štatistiky. Z hľadiska 

formálneho vzdelávania vo vzťahu k základným a stredným školám je to o dohode jednotlivých ústavov 

a jednotlivých škôl. V rámci predkladaného projektu samotné formálne vzdelávanie v zmysle 

zvyšovania úrovne základného alebo stredoškolského vzdelania nie je riešené. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 33 prítomných členov. ZA: 33 členov, Proti: 0 členovia, Zdržalo sa: 0 

členov  

Výsledok hlasovania: Zámer NP Šanca na návrat 2 bol schválený. 

 

4. Rôzne 

Ján GABURA (MPSVR SR) informoval, že NP Terénna sociálna práca a komunitné centrá „Spolu pre 

komunity“, ktorý bol členmi komisie schválený na I. zasadnutí komisie dňa 10.5.2023, bude na str. 13 

v časti: Spôsob realizácie aktivít projektu v podaktivite 1. Zapájanie subjektov vykonávajúcich TSP 

a komunitných centier do NP v časti B. Komunitné centrá na konci textu doplnený nasledovne: „do NP 

Terénna sociálna práca a komunitné centrá „Spolu pre komunity“ budú zapojení aj poskytovatelia 

vybraných služieb krízovej intervencie (§ 24b Nízkoprahové denné centrum a §28 Nízkoprahová sociálna 

služba pre deti a rodinu zákona č. 448/2008 Z.z. o sociálnych službách a o zmene a doplnení zákona č. 

455/1991Zb.) a to prioritne tí, ktorí boli zapojení do NP Budovanie odborných kapacít na komunitnej 

úrovni“. Podmienky ich zapojenia do projektu sú identické s podmienkami pre zapojenie komunitných 

centier.  

Diskusia 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) skonštatovala, že na základe podnetov z terénu, ak by doplnenie 

oprávnených prijímateľov nebolo zabezpečené, reálne by boli ohrozené viaceré služby.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) dodal, že doplnenie NP si vyžaduje súhlas členov komisie. Zhrnul, že 

do projektu Terénna sociálna práca a komunitné centrá „Spolu pre komunity“ budú zapojení aj 

poskytovatelia vybraných služieb krízovej intervencie nízkoprahové denné centrum a nízkoprahová 

sociálna služba pre deti a rodinu. Požiadal členov komisie o hlasovanie. 
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Priebeh hlasovania: Hlasovalo 33 prítomných členov. ZA: 33 členov, Proti: 0 členovia, Zdržalo sa: 0 

člen.  

Výsledok hlasovania: Návrh na doplnenie poskytovateľov vybraných služieb krízovej intervencie 

v projekte Terénna sociálna práca a komunitné centrá „Spolu pre komunity“ bol schválený. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) na záver informoval o plánovaných zasadnutiach komisie, 

s predpokladaným termínom dňa 7.9.2023 a 26.9.2023. Členom komisie poďakoval za účasť 

a konštruktívnu diskusiu. 

 

 

 

 

 

Meno  Dátum Podpis 

Michal Klučiarovský Tajomník 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

28.7.2023 v. r. 

Marek Chomanič Overovateľ zápisnice z 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

31.7.2023 v. r 

Viliam Michalovič Predseda 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

8.8.2023 v. r. 

 

 

Zoznam použitých skratiek: 

ASR   Aliancia sektorových rád 

EFRR   Európsky fond regionálneho rozvoja 

ESF   Európsky sociálny fond 

MNO   mimovládne neziskové organizácie 

MRK   marginalizované rómske komunity 

NP   národný projekt 

POO    Plán obnovy a odolnosti SR 

P SK   Program Slovensko 

RO/SO   riadiaci orgán/sprostredkovateľský orgán 

UHP  Útvar hodnoty za peniaze 

VAIA   Výskumná a inovačná agentúra 

ŽoNFP   žiadosť o nenávratný finančný príspevok 


